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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kompenzálják az önkormányzatokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus-járvány a legnagyobb veszélyt az emberek egészségére és életére gyakorolta. Ugyan 
másodlagos szempont, de anyagilag sem kímélt senkit a vírus, legyen szó a családokról, a 
vállalkozásokról, vagy a mi esetünkben az önkormányzatokról. Rengeteg többletköltség jelent meg 
a védekezés miatt, extra fertőtlenítések, szociális juttatások és más egyéb kiadások formájában. Míg
azonban az egészségügyi dolgozók mindent megtettek a magyar emberek egészségének megőrzésé 
érdekében, Önök, a Kormányzat, akiknek az anyagi biztonságunk védelme lett volna a feladata, 
hentesbárddal estek neki a védekezés élvonalában küzdő önkormányzatoknak. Csak a gépjármű adó
megvonásával több mint 200 millió forintot vettek el a körzetem önkormányzataitól, ami a kisebb 
településeken óriási érvágás. Ott tartunk, hogy az önkormányzatainknak az önként vállat feladatok 
közül kell válogatni, hogy mire ne költsenek. Gallyazás vagy takarítás? Útfelújítás vagy kátyúzás? 
Műszaki feladatok ellátása vagy parkolók telepítése? Olyan fejlesztések között kénytelenek 
választani a településvezetők, melyek minden magyar ember közérzetét és életminőséget 
befolyásolja – ez esetben rontja, az Önök megvonásai miatt.

Ezen nem segítség a decemberben bejelentett önkormányzati támogatás, hisz jól láthattuk, 17 
támogatott megyei jogú városból 13 fideszes vezetésű (vagy Fideszhez köthető) település kapott 
pénzt - a 4 ellenzékivel szemben. Ráadásul ők csak célzottan használhatják fel ezt az összeget, nem 
szabadon, mint a kormánypárti településvezetők.

Most már viszont nemcsak mi szólunk és kérjük azt, ami jár, hanem az Alkotmánybíróság is. A 
testület február 19-i döntése kimondja, hogy minden önkormányzatot, a 25 ezer fő feletti 



településeket és a megyei jogú városokat éppúgy átláthatóan és teljeskörűen kell kompenzálnia a 
kormánynak, mindenféle politikai megkülönböztetéstől mentesen.

Kérdésem tehát, hogy betartják-e az AB határozatot, hogyan, de legfőképp mikor fogják 
kompenzálni a megvont bevételek után az önkormányzatokat?
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